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Poslání
Zlatá rybka plní dětská přání. 
Chceme, aby se zájem o sny a touhy 
vážně nemocných dětí stal součástí 
péče o ně. Děláme vše pro to, 
abychom pomohli každému z nich 
jedno takové přání splnit.



Úvodní slovo
Tisíc splněných přání…

… je tisícerá radost dětí, jejich rodičů a přátel, ale i těch, kteří se na plnění dětských přání 
podílejí. A zároveň je to tisícerá vděčnost nás, zakladatelů Zlaté rybky. Vděčnost za každou 
dětskou tvář, na které Zlatá rybka vykouzlila úsměv, a za každého, kdo se s Rybkou dokáže 
dotknout pohnutých dětských osudů a svým otevřeným srdcem a dobrou vůlí je na jejich 
cestě povzbudit.

Tisíc splněných přání není jen kulaté číslo se třemi nulami. Je to řetězec zázraků, které 
máme tu možnost již osmým rokem se zatajeným dechem pozorovat a které nás neustále 
přesvědčují o tom, že naděje nikdy neumírá. Každý dětský úsměv se totiž trvale zapisuje 
do životů těch, kteří jsou jejich svědkem, a dokáže obohatit vnímání světa kolem nás.

Mnoho lidí chápe zázrak jako cosi nadpřirozeného. Jako něco, co není možné racionálně 
vysvětlit. Zlatá rybka je dějištěm zázraků, které jsou naprosto přirozené. Nejsou záhadou, 
jsou kouzlem. Něčím, co zpočátku přesahuje naše smysly, ale má zcela viditelný dopad.

Nositelem zázraku jsou děti a jejich připravenost důvěřovat či dokonce věřit. Děti se 
dokážou otevřít tomu, co si přejí, nezávisle na reálné proveditelnosti svého přání. Dokážou 
svůj sen snít do nejmenšího detailu a s maximální důvěrou jej Rybce svěřují. Děti ze svého 
snění a následně z uskutečnění svého snu dokážou čerpat a svou bezprostřední radostí 
a opravdovostí obohacují všechny, kteří jsou svědky jejich zázraku.

Hybatelem těchto dětských zázraků jsou lidé dobré vůle, kteří za Zlatou rybkou stojí. 
A těm všem bychom chtěli na tomto místě poděkovat.

Především celému týmu Zlaté rybky. Těm, kteří ji budují a tvoří už od začátku, ale i těm, 
kteří jsou s Rybkou teprve kratší dobu. Zejména si vážíme velké otevřenosti každého 
člena týmu vůči dětskému snění. To, co je pro kouzlo Zlaté rybky zásadní, je totiž um 
naslouchat. Pro děti je klíčový pocit bezpečí a možnost promýšlet a prožívat svůj sen 
naplno. Potřebují cítit opravdový zájem o to, co prožívají. Potřebují vědět, že na jejich přání 
záleží, že je dospělí berou vážně. Že přes všechno to, co jim jejich nemoc vzala, existuje 
i něco nebo někdo, kdo dokáže využít jejich potenciál a chce udělat něco dobrého – jen 
pro ně. Svou upřímností a bezprostředností dokážou děti velké věci, na které bychom si 
my dospělí mnohokrát netroufli. A tým Zlaté rybky v tom hraje velkou roli.

Kromě vlastního týmu obohacuje Rybku stále více lidí, kteří zcela nezištně, bez nároku 
na odměnu či zviditelnění, často velmi skromně, ale zároveň velkoryse malým snílkům 
věnují svůj drahocenný čas.

Jsou to ti, kteří pro děti připravují dárky či cesty za dobrodružstvím, ti, kteří dokáží dětem 
zprostředkovávat své obdivuhodné dovednosti, nebo i ti, s nimiž se děti chtějí setkat, 
protože jsou jejich vzory. Je krásné vědět, že kolem nás existují lidé, kteří jsou výjimeční 
svými schopnostmi, ale zároveň jsou i neobyčejně lidští a dokážou dát dětem mnohdy víc, 
než o co jsou žádáni. Jsou ochotní jim dát kousek sama sebe.

A v neposlední řadě znamená tisíc přání tisícerá podpora zdravotnických profesionálů. 
Lékařů, sestřiček, terapeutů, pečovatelů. Jim Zlatá rybka děkuje za to, že svým 
osobním zájmem o své malé pacienty poskytují dětem nejen svou profesionální pomoc, 
ale i obrovskou emoční podporu v náročné léčbě. Děkujeme za to, že Zlatou rybku svým 
malým pacientům s důvěrou zprostředkovávají a dokážou je motivovat ke snění. 
A pečlivě je připravují na to, aby se realizace zdárně povedla a aby jejich snění mohlo 
být nejen zdrojem radosti, ale i nástrojem léčby.

Katarína a Ondřej Vlčkovi 
zakladatelé Zlaté rybky
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každých 
15 hodin

jsme se osobně setkali 
se snílky a jejich 

rodinami

každých 
36 hodin k nám 
dorazila jedna přihláška 

a každých 
40 hodin se splnilo 

jedno veliké přání

Každý má přání
Držíte v rukou osmou ročenku Zlaté rybky. Vyprávění o tom, co nového v uplynulém roce 
Rybka zažila, co se naučila a hlavně, co do života přinesla snílkům. Za uplynulých sedm let 
už jsme si zvykli, že každá ročenka Zlaté rybky je něčím zvláštní. Že každou z nich se vine 
tenká linka jednoho tématu nebo události, která uběhlý čas rámuje a dodává mu konkrétní 
barvu. Nebude tomu jinak ani tentokrát.

V roce 2022 zažila Rybka úlevu z mizejících covidových opatření, plnila přání, která 
předchozí dva roky plnit nešla, a také… s napětím čekala, zda „přijde, nebo nepřijde“. 
Ptáte se co? Možná už víte, možná hádáte: přání s číslem 1000. Ne, že bychom sbírali 
trofeje a vyžívali se v číselných metách. Ale podvědomě jsme cítili, že toto symbolické 
číslo bude pro celou Rybku příležitostí k reflexi, ohlédnutí a také k vykročení do nové 
etapy. Tak se i stalo a my bychom byli rádi, kdyby i pro vás byla tato ročenka nahlédnutím 
do rybkové plavby od prvního splněného přání do dnešních dnů.

Zároveň vám dlužíme podrobnější nahlédnutí do poslední kategorie přání, o které jsme 
v ročenkách zatím málo vyprávěli. Jde o přání z páté škatulky „někým se stát“. Prostor 
pro ni mimochodem přichází ve správný čas – tisící splněné přání totiž patřilo právě do 
této kategorie. Náhoda, nebo ne? Kdo ví…

To nejdůležitější ale chceme říct hned na úvod a v průběhu let to zůstává neměnné: ať plnila 
Zlatá rybka kterékoli z tisíce přání, byla tu celou svou duší a srdcem pro snílky a jejich 
rodiny. V každém z příběhů vždycky naplno věřila tomu, že i zdánlivě malý sen může 
znamenat velkou naději. Že bušení srdce z těšení na „TO moje velké přání“ může v pravou 
chvíli přinést novou sílu a naději… Zkrátka, že jsou v životě chvíle, které nejdou vyčíslit 
penězi ani zvážit na vahách, a přesto cítíte jejich sílu pro všechny, kterých se týká. Protože – 
jak změřit dojetí a radost, slzy nebo smích?

V roce 2022
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Začtěte se do následujících stránek a pojďte s námi skládat mozaiku zážitků, zkušeností 
a střípků z tisíce nezapomenutelných příběhů.

Někým se stát…
Čím se vyznačuje kategorie přání „někým se stát“?
Přání „někým se stát“ v sobě nese trochu jiný zážitek než třeba „něco mít“ nebo „s někým 
se setkat“. Někdy může jít víc do hloubky, dostává snílka do jiné role, než kterou hraje 
365 dní v roce, několik let, někdy celý život. Na jeden den mu dává možnost zažít pocit 
„jsem někým jiným. Svět se pro jednou netočí kolem mé choroby, nejsem tím, který 
přidělává starost rodičům a práci lékařům. Jsem… někdo jiný a dovolím si tomu věřit.“

Menším dětem přání přináší vstup do světa fantazie a pohádek. Těm větším může zase 
dovolit vyzkoušet si profesi, o které uvažují pro svůj další život. Nebo takovou, o které 
naopak vědí, že ji nikdy dělat nebudou, ale mají v sobě po ní touhu.

Pro snílky procházející léčbou znamená takové přání příležitost ocitnout se na jeden den 
v jiné realitě.

Pro ty, kteří mají léčbu za sebou, zase může symbolizovat vykročení do dalšího života.

„Obdivuji schopnost dětí skutečně ,být někým jiným‘, odpojení od reálného světa a jejich role v něm 
a ponoření do zážitku. Bylo to velmi intenzivní a inspirující i pro mě.“

Karin, ředitelka
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Kolik takových přání už Rybka splnila a co si děti přály?
Kategorii „někým se stát“ si vybralo pět dětí z tisíce. Je to tedy nejméně často volená 
kategorie. A tak se Rybka zatím mohla setkat s převtělením do princezny, modelky, filmaře, 
kouzelnice a právníka.

Kromě toho ale řada snílků přání z této kategorie původně zvažovala, než se rozhodla 
pro jiné. Přemýšleli o rolích superhrdinů, o automechanikovi nebo třeba o herectví. 
Jako například snílka, která toužila po roli ve známém seriálu, a nakonec si vybrala přání 
z kategorie „něco zažít“ – návštěvu oblíbeného muzikálu s celou rodinou a s podpisy herců.

V jednom příběhu to zase bylo naopak. Přání vyrazit do ciziny na sportovní zápas nebo 
za nákupy vystřídalo po delším přemýšlení jiné přání. Snílka rybce pověděla, že jejím 
skutečným snem je mít krásné profesionální fotky jako modelka. Udělat pomyslnou tečku 
za léčbou. Vznikly nádherné fotografie v několika stylech, které pro snílku znamenaly 
uzavření jedné životní kapitoly. Most od nemoci k uzdravení, od dětství do dospělosti. 
Užila si svůj vysněný den ve společnosti vizážistky, fotografky a příjemné atmosféry.

„Vzpomínám si na snílka, který si přál vyzkoušet si, jaké je to, být lékařem. Nakonec ale zvolil jiné 
přání. Kvalitní notebook, který mu pomůže stát se lékařem doopravdy. Aby mohl přispět k boji s nemocí, 

kterou sám onemocněl. Nakonec mu to nemoc bohužel neumožnila.“

Tomáš, snílkař

Proč si tuto kategorii nevolí víc dětí?
K tomu má Zlatá rybka několik možných vysvětlení. Nabízí se jedno logické – totiž, že „někým 
se stát“ je sice lákavá možnost, ale nakonec ji převýší něco ještě atraktivnějšího. Snílci sami se 
někdy Rybce svěřují, že sice mají nápad, čím se stát, ale ještě víc pro ně znamená dostat něco, 
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co jim zůstane. Anebo zažít delší cestu s celou rodinu… zkrátka si říkají, že „někým se stát“ je 
příliš pomíjivé. Tak to například zažila Rybka se snílkem, kterému plnila přání mít kostým jedné 
postavy z jeho oblíbené počítačové hry. Chvíli totiž zvažoval, že by se stejným bojovníkem 
na den sám stal. Rozhodl se však pro kostým, aby mu zůstal na hraní napořád.

Pak zná Rybka ještě jeden důvod, proč zatím plnila jen pět takových přání. Potkala velké 
snílky, kterým kategorie „někým se stát“ připadala určená pro malé děti. „Přece si nebudu 
na něco hrát,“ přemýšleli. Možná je i napadlo něco bláznivého, ale připadali si na to už 
velcí, nebo jim fantazie nabídla přání nesplnitelné. „Chtěl bych být superhrdinou. Ale to je 
blbost, přece nebudu lítat mezi baráky,“ usoudil chytře jeden mladý snílek. A měl pravdu. 
To by Rybka skutečně zařídit neuměla.

A když jde o možnost vyzkoušet skutečné povolání? U něj zase někteří větší snílci věří, že si 
takové přání v realitě splní sami. Už za pár let, až budou dospělí…

„Kdybych zvolila kategorii ,nějakým se stát ‘, přála bych si zažít, jaké to je, žít na zámku a být součástí 
královské rodiny. Zajímá mě, jaké to je, nachystané šaty na posteli, každý se o vás postará a namaluje 

vás, pak jít na královské hostiny… to je takový můj dětský sen.“
Stela, bývalá snílka, předsedkyně Snílkovské rady

„Naučil jsem se neodpovídat na setkání na otázky, jaké bylo mé nejzajímavější přání či které mi nejvíce 
uvízlo v paměti. Každé dítě nad svým přáním přemýšlí jinak, má unikátní důvody, proč si ho přeje. 

Každé k němu sbírá odvahu jinak, jinak se na něj těší a jinak celý proces prožívá. Každé přání je tak 
pro mě jedinečné a zajímavé, a proto mi nepřijde správné přání posuzovat. Takže vždy odpovídám, 

že nejzajímavější přání je zrovna to, které teď s dítětem probíráme.“
Jakub, snílkař
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„Od začátku mě překvapuje, o kolik jsou mnohdy vážně nemocné děti vyspělejší než jejich zdraví 
vrstevníci. Povídání s nimi je obohacující a často velice originální.“

Martin, produkční

„Zážitky blednou, ale stává se, že se znovu vynoří ty důležité a krásné chvíle. Třeba když si dítě prohlíží 
fotky z onoho dne, nebo se dívá s celou rodinou na video. Znovu zažívá radost, překvapení nebo úžas.

Karin, ředitelka

Co je na této kategorii těžké?
Možná uvědomění, že realitě nejde uniknout. Že stát se někým jiným pomocí kouzla jde 
opravdu jen na den. Že vystoupit z vysněné role může být bolavé. Často v Rybce máme 
pocit, jako bychom se spolu se snílkem pohybovali mezi dvěma světy. Tím reálným, 
kde společný zážitek má svůj konec a začátek. A tím druhým, kdy stačí jen tak švihnout 
kouzelnou hůlkou a přát si cokoli, protože neexistuje nic, co by se nemohlo splnit. 
Ani uzdravení.

Může také nastat moment, kdy specifičnost této kategorie pocítí Zlatá rybka obzvlášť 
intenzivně. To když se změní okolnosti a například příznivá zdravotní prognóza se stane 
nepříznivou. I takových příběhů bývá Rybka součástí. Právě u přání „někým se stát“ pak 
vnímáme, jak obrovskou sílu má v sobě den prožitý naplno ve vysněné roli.

Jak se tato přání plní z pohledu produkce?
„Co všechno může Zlatá rybka udělat pro to, aby se snílek skutečně cítil BÝT tím, čím si přeje? 
Dokážeme se trefit?“ ptali se naši produkční u každého z těchto přání. Jaké lidi zařídit a kolik 
jich má být? Jaké role dát ostatním? Co nachystat k jídlu? Co říkat? Jaké rekvizity podpoří 
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snílka v jeho roli? Tato přání se zkrátka promýšlejí dlouho předem a zapojí se do nich velká 
část týmu i dobrovolníci. Výsledek pak ale stojí za to a intenzita prožitých dnů také.

Protože jakápak by to byla princezna, kdyby neměla dvorní dámy, kočár s koňmi, šaška, 
chůvu nebo kuchtíka? A co by si jiná pohádková postava počala bez kouzelných zvířat 
a spousty kouzel kolem?

Produkce těchto přání je zkrátka jedinečná. Její výsledek se nedá nikde objednat ani koupit. 
Lokace, lidé, rekvizity, dramaturgie… to vše vzniká v unikátní kombinaci pro jednoho snílka 
na jeden jediný den.

Bylo některé přání nerealizovatelné?
Některá přání opravdu zařídit nejdou, ani tím největším kouzlem Zlaté rybky. 
To když si snílek přeje stát se někým, kdo má zvláštní schopnosti vyžadující roky práce 
na sobě. K Rybce tak například doputovalo přání zazpívat si s oblíbenou kapelou 
na koncertě. Nebo stát se klavíristkou… V takovou chvíli jsou na tom snílci úplně stejně 
jako my všichni. Umíme jen to, co jsme se sami zvládli naučit.

Jiná přání jsou zase nereálná tím, že k nám přišla z příliš vzdáleného světa fantazie. 
Třeba stát se navždy superhrdinou budoucnosti a mít v hlavě zabudovaný čip… tam zatím 
ploutve Zlaté rybky nedosáhnou.
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Příběh o princezně Nelince (zveřejněno se souhlasem snílky)

Snílka Nela, 8 let

Přání: „Přála bych si být princeznou na zámku Krásný Dvůr. Šaty by měly být zelené, 
šperky mám :-)“

Nela byla jednou z našich prvních snílek, přesněji desátá v pořadí. Sotva se Zlatá rybka 
zrodila, potkala tuhle veselou a srdečnou malou slečnu, která měla o svém přání docela 
jasno: stát se opravdickou princeznou a prožít jeden den na zámku Krásný Dvůr. Byli 
jsme nadšení a trochu rozechvělí. „Jaké to bude? Jak to pojmout a co všechno vymyslet? 
Bude snílka spokojená? Zažije to, co od svého dne čeká?“ ptali jsme se sami sebe a byli 
připraveni udělat maximum.

Subjektivní dojmy snílkaře ze splněného přání
5. října 2015 Žatec

Přípravami žila celá Zlatá rybka asi tři týdny. Potřebovali jsme sehnat lidi, protože pravá 
princezna má mít hodně dvořanů. Také vymyslet a objednat rekvizity a dát si záležet 
na detailech, které pro Nelu dotvoří nezapomenutelný zážitek. Čtyři dny před samotnou 
realizací jsme princezně Nele odvezli truhlu se šaty, střevíci a korunkou. Byla překvapená 
a v momentě, kdy si nasadila korunku, začala si svou roli patřičně užívat… v tu chvíli nás 
napadlo, že jestli Nela vezme svou roli vážně už teď a vydrží jí až do dne D, tak maminku 
čeká zajímavý čas. Nad tou představou jsme se usmívali a vyrazili pustit se do dalších příprav.
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9. října 2015 Krásný Dvůr

Ještě to ráno Nela netušila, že splnění přání se blíží. Maminka jí nic neprozradila a vzala ji 
na „výlet za tetou, ukázat se v šatech“. My jsme zatím čekali na zámku a moc se těšili… tolik 
příprav, tolik lidí, dobrovolníci… a ty převleky! Koně i kočár – to byla opravdová nádhera 
hodná princezny. Však také když je Nela s maminkou na příjezdové cestě předjížděli, Nela 
nadšeně zvolala… „Mami to jsou krásní koníci!“… to ještě netušila, že jsou tady právě kvůli 
ní. Za pár minut už jsem ji přivítala, a to tedy koukala, když jsem řekla, ať ráčí nasednout 
do připraveného kočáru. Nevycházela z údivu… Cestou zámeckým parkem jsme si povídaly, 
udělaly pár fotek… Nela na nich vypadala jako rozená princezna!

Když jsme přijížděli k zámku, dvořané už byli nachystaní v úhledném útvaru. Srdečně nás 
přivítala chůva a přesunuli jsme se do prvního patra začala na prohlídku zámku a plnění 
úkolů… francouzština, hudba a tanec, a ovšem, dvorní etiketa! Nejvíce si Nela užívala 
tančení na vozíku s maminkou na písničku Královské reggae…

Na konci dlouhé chodby se pak otevřely dveře krásné jídelny a tam na princeznu čekal 
prostřený stůl a dva dárky od dětí ze SOŠ Podbořany – dvoupatrový dort a ručně kovaná 
korunka se čtyřlístkem.

Princezna už měla hlad, pustili jsme se tedy do jídla. Šašek, jak to měl v popisu práce, celou 
hostinu pravidelně narušoval, trošičku s princeznou flirtoval, a ta si to s úsměvem užívala. 
Francouzský pěvec nám jídlo zpříjemňoval hrou na strunný nástroj, prokládanou zdvořilou 
konverzací a veselými historkami z cest…

Princezna se v závěru odjela vyfotit v pokojích, které se jí nejvíce líbily.

V závěru bylo na Nelince vidět, že je z tolika dojmů unavená. Rozloučily jsme se velikánským 
objetím, nejen s princeznou, ale i s maminkou a sestrou Klárkou, která ji po celou dobu 
doprovázela. Slzy nechyběly… Kdyby se chtěly proměnit v perly, tak tahle úžasná ženská 
trojice by byla opravdu hodně, hodně bohatá.

Zapsala dvorní dáma Karin





1000 přání – 1000 příběhů
Tisící přání si snílek vybral právě z kategorie „někým se stát“. Máme z této „náhody“ radost. 
Jako by nám dávala za pravdu, že každá kategorie rybkových přání je důležitá a čeká 
na toho „svého“ snílka.

O samotném tisícím přání „stát se na jeden den právníkem“ vám povíme víc na dalších 
stránkách.

Jak se lišilo splnění tisícího přání od toho prvního?
Možná bylo snazší o 8 let zkušeností, mělo svůj 999krát pilovaný proces… Ale v něčem, 
v něčem to bylo stejné jako poprvé. V napětí, kdo že to na Rybku čeká, jak se vydaří první 
setkání, co si bude snílek přát a jestli dokážeme jeho sen splnit.

V tom je poslání Zlaté rybky nevyčerpatelné. Každý den začíná nové příběhy o radosti 
i naději a Rybka sama je se snílky prožívá, jako by to právě bylo poprvé.

„Pro mě osobně to bylo první přání v kategorii ,někým se stát’, které jsem vyslechl. A hned mělo tak 
promyšlenou motivaci. Ještě více jsem si uvědomil, že Rybka neplní jen ,dětské sny‘, ale že jsou to sny, 
které mají mnohem větší dopad na budoucí život snílka. Jakub mi ukázal, že Rybka neovlivňuje jen 

moment, ve kterém se předává dárek nebo realizuje cesta..., ale že splněný sen může přinést motivaci 
do budoucna a těšení se na to, kam snílek vykročí dál. Ať už se to týká budoucího zaměstnání nebo 

plánování nových zážitků!“
Josef, snílkař
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„Na přání ,stát se právníkem‘ jsem se těšil. Tato kategorie je vždy takovým oříškem, navíc se s ní 
v produkci nesetkáváme často. Když jsme v průběhu plánování došli k tomu, že budeme oslovovat 

Univerzitu Palackého, měl jsem radost, že jsem se svou alma mater opět v kontaktu.“
Tomáš, produkční

Co bylo při plnění tisícovky přání nejdůležitější?
Dalo by se napsat mnoho. O celém procesu plnění přání, o vplouvání do příběhů rodin 
a vyplouvání ven, o řešení situací čekaných i nečekaných, a v tom všem se jako možná 
nejdůležitější vynořuje slovo RESPEKT.

Respekt k jakémukoliv přání, i když víme, že je pro snílka nejspíš nesplnitelné. Třeba když 
prognóza onemocnění mluví jednoznačně, a přesto Rybka ví, že nejvíc, co může udělat, 
je zachovat snílkovi naději. Co když vyslovit takové přání bylo pro něj důležité? 
Co když celý proces znamenal podporu pro rodiče, kteří potřebovali, aby spolu 
s nimi někdo věřil na zázrak? Empatie a respekt mohou být v tu chvíli 
mostem mezi bezmocí a nadějí.

Také respekt k tomu, že snílek sám nejlépe ví, co si přát. Popravdě, 
oprostit se od dospěláckého vnímání hodnoty věcí dá občas trochu 
práce i zkušeným snílkařům. „Tohle? Opravdu si přeje 
malá snílka nejvíc tohle?“ ptá se někdy v duchu 
snílkař, když vyřizuje v produkci zdánlivě banální 
přání. Díky procesu, kterým se snílkem prochází, 
od první návštěvy, přes zvažování a vyslovení 
přání, až po zážitek z jeho splnění, však brzy zjistí, 
že právě taková věc může mít stejnou hodnotu 
jako pro někoho jiného cesta na druhý konec světa. 

Pro „něco obyčejného“ totiž může ve snílkově příběhu existovat důvod tak hluboký, 
že k němu pouhým okem nedohlédneme.

Do třetice si Zlatá rybka pečlivě hlídá respekt k procesu. Nevíme, do čeho jdeme a koho 
potkáme? Neznáme všechny odpovědi? Potřebuje snílek další týdny na rozmyšlenou? 
To všechno je v pořádku a řeka života teče, kudy má. Seď pěkně v loďce, milý snílkaři, 
a buď připravený opřít se do vesel, až přijde ta správná chvíle.

„1000 splněných přání vnímám jako důležitý milník. 1000 přání, 1000 příběhů, 1000 napsaných dopisů. 
Vidím za tím mnoho práce a úsilí všech v Rybce, mnoho osobních a online setkání, spoustu najetých 

kilometrů, ale hlavně nespočet úsměvů, obrovskou porci emocí a štěstí, slzy smutku i radosti.“
Michal, snílkař

„Často mi dlouho zůstává v paměti shánění a předávání domácích mazlíčků. Štěňat, koťat, agam… Dojímá 
mě, kolik radosti živý tvor snílkovi dokáže přinést. Některé rodiny se nám ozvou i po čase a když vidím, 

jakým parťákem se pro snílka zvířátko stalo, tak jsem šťastná, že se našli dva, kteří se navzájem potřebují.“
Jana, produkční

„Když přemýšlím o tisícovce splněných přání, jde mi hlavou, jaký byl a je jejich dopad. Co pro naše 
snílky a jejich rodiny znamenaly. Jak se splněná přání otiskla do jejich životů. Jakým způsobem ovlivňují 

povyrostlé snílky, jaká jsou ve vzpomínkách pozůstalých rodičů, prarodičů a sourozenců. Jestli nějak působí 
dál. Někdy to okolnosti tak zařídí, že dostaneme do snílka či rodiny zprávu i po letech, či se dokonce 

náhodně setkáme. Pak vidíme, že zážitek splněného přání může mít dlouhodobé účinky, které přinášejí 
snílkům nové perspektivy a mohou ovlivnit jejich další rozhodnutí, jejich život. A to je veliká radost.“

Karin, ředitelka
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Proměňovala se plněná přání v průběhu času?
Děti a jejich přání se příliš nemění. Mění se okolnosti světa kolem nás. A tak tím, kdo 
zatím nejvíce zamíchal povahou vyslovených přání, byl jeden malý virus s velkou silou. 
V letech, kdy covid prolétl světem, nemohla Zlatá rybka zařídit mnoho zážitků – hlavně těch 
cestovatelských. Zvlášť u vážně nemocných dětí bylo potřeba pečlivě dodržovat bezpečnostní 
opatření. A tak se řada zážitkových snů přeměnila v přání hmotná.

Jedna veličina v průběhu času spolehlivě roste – počet splněných přání za rok. V prvním roce 
o sobě Rybka potřebovala nejprve dát vědět světu. Splnit prvních pár přání a zažít, jaké to je. 
Postupem času rostl celý tým i počet přijatých přihlášek. Dnes už na klíčových nemocničních 
pracovištích téměř vždy najdete někoho, kdo má s Rybkou vlastní zkušenost, a 40 % přihlášek 
chodí na doporučení lékařů a dalších odborníků.

„V roce 2022 začal povolovat covid, a tak bylo možné plnit zážitková přání. V produkci jsme měli co dělat, 
letní prázdniny byly plné realizací. Spolupráce Prahy a Olomouce ovšem fungovala (a stále funguje) 

perfektně, navzájem jsme si pomáhali například s odvozem nebo vyprovázením snílků na letiště, a i díky 
tomu bylo možné odbavit velké množství těchto cestovatelských přání.“

Tomáš, produkční
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Tisící splněné přání 
(zveřejněno se změněným jménem a souhlasem snílka)

Snílek Jakub, 18 let

Přání: „Přál bych si zažít normální den právníka. Přál bych si být právníkem a obhajovat 
nebo žalovat protistranu u soudu. Chtěl bych být v roli právníka při právním poradenství. 
Rád bych v rámci dne navštívil advokátní kancelář. Chtěl bych, aby na všechny akce 
v rámci dne chodil se mnou právník. Přeji si to, protože chci poznat své budoucí povolání 
a každodenní práci.“

Poprvé se Rybka s Jakubem setkala přes obrazovku v roce 2021. Na online seznámení jsme 
se tehdy domluvili kvůli covidovým opatřením a s ohledem na Jakubovo zdraví. Připojil se 
s maminkou a měl jasno, že nepotřebuje nic materiálního. „Všechno mám,“ řekl s úsměvem. 
Tehdy přemýšlel, že by se rád podíval na svůj oblíbený tábor, kam dlouhé roky jezdil. 
Jeho účastníkům ale nesmělo být víc než 18 let, což už Jakubovi pro nadcházející prázdniny 
nevycházelo. Výjimku, o kterou Zlatou rybku žádal, nebylo možné zařídit. A tak zůstalo 
přání zatím nevyslovené…

Na dalším setkání v únoru roku 2022 jsem viděl, jak důkladně Jakub své přání promýšlí. 
Společně jsme rozvinuli devět různých variant, povídali si o jejich pro a proti a Rybka 
byla zvědavá, která se nakonec ukáže jako ta „nej“. Nakonec si Jakub ještě chtěl vzít čas 
na přemýšlení a ujasnit si, které přání mu přinese nejvíce užitku do života. Znovu jsme se 
setkali až o velkých prázdninách.

Jakub mě uvítal a přímo přešel k jediné možnosti. Měl jasno: „Chci být právníkem.“ Tuto 
variantu jsem znal už z druhého setkání a zajímala nás Jakubova motivace. Rozhodl se využít 
kouzlo Zlaté rybky ke splnění přání, které bude mít co největší přínos pro jeho budoucnost, 
a zkusit si nanečisto povolání, o kterém přemýšlí. „Jde o dalších třicet let života a je to pro mě 
to nejcennější, co od Rybky můžu dostat,“ okomentoval své dospělé rozhodnutí.

Subjektivní dojmy snílkaře ze splněného přání
První část realizace, 24. listopadu 2022 Olomouc

Pro Rybku bylo Jakubovo přání docela netypické a pro mě navíc první z kategorie 
„někým se stát“. A tak jsem se těšil na cestu k jeho splnění. Byl jsem zvědavý a zároveň cítil 
zodpovědnost, protože jsem byl předchozí měsíce svědkem toho, s jakou zodpovědností 
se Jakub k výběru přání postavil.

Zprvu jsme přemýšleli o oslovení některého divadla. Napadlo nás sehrát soud 
s profesionálními herci, kde by Jakub dostal roli advokáta.

Po konzultaci s právníky jsme však s produkčním Tomášem zjistili, že existuje ještě lepší 
varianta: takzvaný moot court, neboli simulované soudní líčení. Tomáš oslovil právnickou 
fakultu Univerzity Palackého a vše se dalo do pohybu. Paní doktorka Šínová, která na UP 
vyučuje, nám pomohla moot court zajistit. Dál jsme navázali kontakt s advokátem Zdeňkem 
Kopečným, který pro snílka slíbil zajistit návštěvu soudního procesu a advokátní kanceláře. 
Začali jsme věřit, že se přání podaří splnit nad očekávání. Všichni, kdo nám pomáhali, 
byli časově velice vytížení, a navíc termíny skutečných soudních líčení jsou pevně dané, 
a proto jsme plnění přání rozdělili do dvou dnů.

První den jsme se sešli s Jakubem a jeho rodinou. Předal jsem Jakubovi dopis a vysvětlil 
mu, co vše bude následovat. Popravdě o některých věcech už věděl dopředu, protože 
jsem mu posílal přípravu na soudní jednání se studenty. Vyrazili jsme společně na fakultu 
a Jakub mi cestou prozradil, že se těší a je na všechno hodně zvědavý. Čekala nás skupinka 
studentů pod vedením paní doktorky Šínové a paní soudkyně z okresního soudu v Přerově. 
V učebně, která připomínala soudní místnost, začal náš simulovaný rozvod, kde byl Jakub 
zcela v roli právníka se vším, co k tomu patří. Musel tedy oslovovat soudce, stoupat si, když 
chtěl mluvit, hlásit se o slovo, reagovat na důkazní materiál atp. Soudní líčení trvalo hodinu 
a třicet minut. Jakub měl svoji poradkyni, která s ním vše probírala a vysvětlovala mu, jak má 
reagovat. Závěrem Jakub jako advokát svůj první proces vyhrál, a dokonce dostal pochvalu 
od paní soudkyně, která vyzdvihla jeho disciplinovanost. Jakub byl překvapen, v čem celá 
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práce vlastně spočívá, a viděl jsem na něm, že má radost. Má velký talent k naslouchání, 
což je pro práci advokáta klíčové. Když jsem Jakuba vezl domů, říkal mi, že má ještě jasněji 
v plánu stát se advokátem. I přesto se těšil na nadcházející soudní slyšení a tušil, že zde 
bude druhá miska vah.

Druhá část realizace, 7. prosince 2022 Olomouc

Po složitém hledání nejvhodnějšího případu a termínu jsem opět mířil k Jakubovi. Už na 
mě doma čekal, celý natěšený. S panem Kopečným jsme se společně potkali na Okresním 
soudu v Olomouci. Ten Jakubovi vysvětlil podrobně, jak to u soudu chodí a jak číst 
jednotlivá řízení popsaná u dveří jednacích síní. Na nás čekalo jednání o předběžném 
propuštění z vězení. Ve 14:00 nás vpustili do síně a přivedli spoutaného vězně. Proces 
začal. Pro našeho vězně to dopadlo dobře a byl podmíněně propuštěn s důrazem na to, 
že se musí držet dál od drog a alkoholu, protože svůj trestný čin spáchal pod vlivem těchto 
omamných látek. Po ukončení procesu se Jakubovi věnoval pan soudce a vysvětloval mu, 
proč to tak dopadlo, ale i další podrobnosti procesu, a pak nám ukázal hlavní soudní 
místnost. Po rozloučení s panem soudcem jsme se vydali do advokátní kanceláře. Zde 
začalo probíhat závěrečné dění tohoto přání, a to představení normálního dne advokáta. 
Jakub si například mohl zkusit vypočítat, který případ se mu vyplatí od státu dostat. 
Nakonec jsme ještě dlouho seděli v kanceláři a Jakub se zapáleně ptal na všechny detaily 
ohledně práce advokáta, ale zajímal se i o studium. Když jsme v pět odpoledne odcházeli, 
Jakub řekl, že přesně takhle si své přání představoval. Byl moc rád, že si vše takto mohl 
ohmatat, a zářil spokojeností ze všeho, co zažil a dozvěděl se. Dokonce Rybce doporučil, 
aby taková přání vždy rozdělila do dvou dnů. Prý by bylo příliš náročné zažít vše najednou. 
Při loučení mi prozradil, že je opravdu přesvědčen o tom, že si za rok podá přihlášku na 
práva a chce se stát advokátem. Misky vah byly vyrovnány. Rybka tedy opět dokázala splnit 
další přání, a tímto také hezké kulaté tisící. Kubo, držíme ploutve, ať se Ti plní i ty další sny!

Snílkař Josef
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Snílkovské křeslo
Je srdcem domova Zlaté rybky. Zve k pohodlnému spočinutí v měkkých polštářích, 
má velké uši a široké opěrky. Je místem, kde často zazní ta největší přání. A kde někdy 
i sami snílci bývají překvapeni tím, co že si to z hloubi duše přejí ze všeho nejvíc.

Tuhle kouzelnou moc, pomoci člověku naladit se na sebe, má snílkovské křeslo. 
Funguje na děti i na dospělé. A i když kolem něj v Rybce chodíme každý den, rozhodně 
se sedáním do něj šetříme.

„Když jsem nastoupila do Zlaté rybky, bylo pro mě snílkovské křeslo 
posvátné, připadalo mi, že by si do něj neměl sedat nikdo jiný než 
snílci, pro které je určené. Později mi ale došlo, že právě to křeslo 
je symbolem snění, a že v každém z nás je snílek, co má svá přání, 

a každý z nás by si měl udělat čas si sednout a zamyslet se nad svými 
sny a nad tím, co může udělat pro to, aby se splnily. A proto se 

pro mě snílkovské křeslo stalo symbolem toho, že každý může snít, 
bez ohledu na aktuální životní situaci.“

Aneta, snílkařka
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Mít své AMBASADORY?
To si Rybka dlouho přála…
Moc jsme si je přáli. A tak máme radost, že máme první pravé rybkové AMBASADORY.

Srdcaře, kteří Zlatou rybku systematicky doporučují potenciálním snílkům: lékaře, staniční 
sestry, psychology a další odborníky, působící na specializovaných pracovištích, kde přijdou 
do kontaktu s vážně nemocnými dětmi.

Dbají na to, aby se o Rybce snílek dozvěděl v pravou chvíli, protože ta může být 
pro každého jiná. A také na to, aby dostal všechny důležité informace. O hodnotách 
Zlaté rybky, o pečlivě střeženém soukromí… zkrátka o tom, co přesně Rybka dokáže 
a jak zapadá do celého procesu péče o vážně nemocné děti.

Naším cílem je mít ambasadora na každém klíčovém pracovišti po celé České republice, 
kde o vážně nemocné děti pečují.

„Ze začátku jsem měla před tvořením ambasadorské sítě velký respekt až obavu. 
Ale pokaždé, když vidím, jak jsou naši ambasadoři pro Rybku zapálení a cítím 

jejich nadšení, jsem dojatá. Naplňuje mě to radostí a pro obavy už nezbývá místo. 
Naopak zůstává obrovský respekt k lidem, kteří do své práce dávají maximální 

profesionalitu i celé své srdce.“
Kristýna, komunikace s odbornou veřejností
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Jaký vliv měla splněná přání na snílky a jejich blízké?
Přibližně 10 týdnů po splnění přání posíláme rodičům a zletilým snílkům dotazník, 
ve kterém se mimo jiné ptáme na to, jaký vliv mělo splněné přání na dítě, sourozence, 
případně celou rodinu. Uvádíme některé z odpovědí:

Dcera si připadala důležitá, že někdo přijel speciálně jen kvůli ní, aby splnil její přání. Pokaždé, 
když jdeme kolem řeky, nezapomene Zlatou rybku pozdravit :)

Splněné přání mělo vliv na syna i na nás všechny, syn má rád fotbal zase o dost víc, přání přineslo hezké 
vzpomínky na krásný zážitek, všeho si moc vážíme.

Pro nás bylo toto přání srdeční záležitost. Nejenže jsme mezi námi přivítali dalšího člena rodiny – 
želvičku, ale dodnes vzpomínáme na setkání s Vámi a velmi nás to ovlivnilo. Žijeme několik let ve stálém 
shonu nemocnic, operací a neustálého strachu a stresu. A toto splněné přání nám jen dokazuje, že kolem 
sebe máme lidi, kteří jsou s námi ♥.

Kája si přál lyže a myšlenka, že rok po operaci mozku bude lyžovat, nám vehnala slzy do očí.

Vše TOP!
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Ríša měl z dárku velkou radost a my s ním. Rád fotí, takže fotoaparát často používá, a těší se na nějaký 
větší výlet, aby ho pořádně otestoval.

Ano, přání mělo vliv. Konečně se u nás začalo něco dít. Začali jsme konečně s rekonstrukcí, realizace 
zahradního domku nás nakopla k tomu, abychom se vrhli do dalších změn, zvelebování našeho domku.

Doporučila bych projekt každé rodině s těžce nemocným dítětem, které má přání, jež je pro rodiče 
v jejich situaci těžké nebo přímo nemožné splnit. Viděli jsme, že Rybka udělá všechno pro to, aby bylo 
dítě šťastné.

Moje dieťa urobilo šťastným to, že mohlo niekomu inému urobiť radosť. Keď potom ostala dcéra sama 
v nemocnici a stretla doktora, pre ktorého vymyslela prianie, a rozprávali sa o tom spolu, volala mi 
z nemocnice, že on sa tak potešil, že ju to dojalo.

Jelikož se chce Viktorka stát lékařkou, Zlatá rybka jí otevřela další dveře v poznání jejího vysněného 
povolání a utvrzení v tom, že je na správné cestě. Byl to pro ni velký zážitek, ze kterého čerpá v současné 
době mnoho energie. Díky tomu dostala nový impulz do života, což je pro nás ten nekrásnější dar.

Na otázku, co bychom změnili, odpovídám: NIC. Nic neměnit a jen pokračovat v tom, co děláte, protože 
to děláte správně. A co zlepšit? Tam jen jediné, umět zpomalit nebo úplně zastavit čas, aby neutekl během 
toho setkání tak rychle, ale i na to má bohužel Zlatá rybka ploutvičky krátké.

Splněné přání byl dokonalý odpočinek od stresu pro nás a pro Járu to byl dokonalý zážitek z lega, 
které miluje, a také strávený čas s tatínkem, který měl čas se mu plně celé 3 dny věnovat.

Celý projekt Zlaté rybky je tak úžasný, že mi to vhání slzy do očí. Každý 
rodič by svému nemocnému dítěti slíbil modré z nebe, jen aby mu zvedl 
náladu, pomohl přijít na jiné myšlenky a mít nějakou vizi do budoucna. 
A tohle přesně se začne dít s prvním vyplněním formuláře pro Zlatou 
rybku. Překvapení, že něco takového existuje, potom plánování, troška 
netrpělivosti a také napětí. No a pak ta obrovská radost, když Zlatá 
rybka přání splní!

Škoda, že Zlatá rybka neumí přičarovat zdraví. Ale radost a úsměv 
přičarovat umí. Proto váš projekt můžu jen doporučit.

Dcera chce studovat a několikrát řekla, jak se jí s počítačem dobře 
pracuje. Ale to jsou jen slova, mnohem důležitější je pocit, které dítě 
při splněném přání má. Pocit, že jsou kolem něho lidé, kterým na 
něm záleží a kteří mu chtějí udělat radost. A tento pocit také léčí.

Vozit s sebou kapesníky pro rodiče, jinak nemám žádné výhrady, 
ani trošičku.

Hezké na projektu je, že myslí na celou rodinu, že nezapomíná 
na sourozence dětí a přímo zjišťuje, jaká „maličkost“ by potěšila 
i je, to si myslím také není úplně samozřejmostí. Celý projekt je 
krásně promyšlený do posledního detailu.
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Velice mě překvapilo a nadchlo, že to není asi zas tak veřejně známá organizace. Já osobně nejsem ráda 
zahrnutá v programech, které jsou veřejné. Je mi jasné, že většina organizací je závislá na příspěvcích 
od dárců, kteří by rádi viděli zpětnou vazbu toho, kam jejich finanční dary proudí. Avšak ne každý rodič 
včetně mě je ochoten sdílet veřejně příběh svého dítěte, protože to může být pro rodinu dost citlivé téma. 
A to mě právě zaujalo na Zlaté rybce. Líbilo se mi, že je kladen důraz na to, jakou radost udělá projekt 
snílkovi, a to i bez toho, jak to bude mediálně viditelné pro dárce.

Bylo to pro Johanku něco, co jí pomáhalo přejít těžké časy, které strávila v nemocnici, kdy si své přání 
představovala, když jí bylo smutno.

Náš Ruda byl nadšený z kola. Nesmí se mu nikdo okolo kola motat, stará se o kolo jako nikdy před tím.

Pro Nikolku to bylo hlavně skvělé zpestření během 
léčení, které je dlouhé a monotónní. Nejdřív 
vymýšlení přání, pak návštěvy Rybky, a nakonec 
ještě krásná fotokniha, takže bylo pořád na 
co se těšit! Dárek, který si vybrala, nebyl 
pro nás finančně nedosažitelný. Nicméně 
takto s rybkou měla pocit, že je to 
něco speciálního a pro ni. A musím 
říct, že foťák byl rozhodně 
dobrá volba! Dává fotky 
kamarádkám a pro sebe si 
dělá foto-deníček.

A pak když přišla fotokniha, Róza ji odmítala dát z ruky a každý, kdo si ji chtěl prohlídnout, si prvně 
musel umýt a osušit ruce :-). Je nádherná!

Splnění přání určitě mělo vliv, poznal jsem novou zemi, nové krásné a přístupné město, kam se určitě 
ještě někdy podívám. Zároveň mi výlet oživil lásku jak k cestování, tak k letadlům.

Vítek byl opravdu velice šťastný z vašeho daru. Velká radost z TV ho přivedla na jiné myšlenky než jen 
na jeho nemoc. Doteď je nadšený a často ještě o Zlaté rybce doma mluvíme, když pouštíme TV.

Splněné přání mělo na naši rodinu úžasný vliv. Zuzka může být venku na „hřišti“ a se ségrou se tam 
na půl dne zabaví, což má samozřejmě blahodárný vliv i na rodiče. Doufáme, že zima nebude moc dlouhá.

Je málo nadací, které dětem poskytují nejen to, co nutně potřebují, ale co si opravdu přejí, co jim udělá 
obrovskou radost, které mají během léčby i těsně po ní málo. Zároveň nikdo dítěti neříká, co je vhodné 
chtít – a že se plní opravdu velká přání.

Náš syn na přání čekal dva roky, protože mu zdravotní stav neumožňoval cestovat. Vybíral ze dvou 
možností a nebylo to lehké rozhodování, proto kromě očekávání a těšení se pociťoval i zodpovědnost 
za správnou volbu. Nakonec díky splněnému přání zažil týden, na který nezapomene.

Když mi jej doporučila maminka jiné léčené holčičky z nemocnice, popravdě jsem nejdříve váhala, říkala 
jsem si, že Sára je malá, bude si přát akorát tak nějakou panenku, a jaké bylo nakonec mé překvapení!
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Postup byl srozumitelný, důležité je, že lze kdykoliv odstoupit, protože nelze předvídat, v jakém stavu dítě 
bude. Při osobním jednání jste se obraceli přímo na syna, což bylo dokonalé, a užívala jsem si každou 
minutu vaší diskuse se synem.

Přijde mi to jako skvělý nápad, každý má přání, a když se najednou někomu zhroutí svět, tak to 
rozhodně potěší.

Nikdy by mě nenapadlo, že bych do vysněné Paříže mohla jet.

Martina má konečně svůj osobní prostor, kde se učí sama udržovat pořádek, i to je důležité. Učí se 
z domova u PC, a když zavře dveře, má větší klid, teda pokud jí nezlobí její nová kočička, i to mělo vliv 
na splněné přání. Martina měla slíbenou kočičku, až bude mít nový pokojíček.

Byla jsem příjemně překvapená, že něco funguje, i když to nezařizuje mamka. Moc ráda jsem se podívala 
na Krétu, dlouho jsem o tom snila.

Pro Pepinu i pro nás samozřejmě to bylo nádherné. V Řecku se jí tak moc líbilo, že se nechtěla ani vrátit domů.

Janča se cítila jako dospělá, něco, co nezná. Bylo to super.

No, mám z toho radost prostě, i všichni, co tam byli, měli radost.
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Veškerá komunikace se mi zdála perfektní, i když nám do toho zasáhnul Covid a museli jsme přání 
několikrát odkládat. Postup mě velmi mile překvapil. Jsem ráda, že se jednalo o několik setkání, kdy jsme 
mohli zapomenout na Aniččinu nemoc a Anička se stala středem pozornosti nejen kvůli svému stavu.

Vliv přání na mého syna byl velký, protože ho to velice motivovalo v době léčby, kdy mu nebylo nejlépe 
a těšil se, až se uzdraví, že si pak bude moct zaskákat na vytoužené „obr trampolíně“, byl to pro něj 
takový hnací motor v jeho těžkém období.

Ano, přání mělo vliv. A to nejen kvůli dítěti, ale i kvůli rodičům. Najednou jsem mohla udělat krok zpět 
a nechat dceru v rukou někoho jiného.

Dcera má dopis od Zlaté rybky jako záložku a několikrát týdně ho chce přečíst.

Tom má vetší snahu cvičit a pracovat na sobě, aby si mohl splněné přání pořádně a co nejdéle užít.

Uvědomil jsem si, že jsou stále na světě lidé, kteří pomáhají druhým a snaží se jim zpříjemnit jejich život 
v těžkých chvílích.

Mohla bych se tady rozepisovat velmi dlouho, protože zážitků, vjemů a pocitů bylo nesmírně moc… Ale já 
to chci vyjádřit jednou větou, kterou nám řekla paní doktorka, když viděla fotky z Tropicalu, a která 
mluví za vše… „Je vidět, že Marťase už zase baví život…“

To se nedá slovy ani popsat! Pan profesor se Adinky teď nedávno zeptal, že ráda cestuje a kde se jí líbilo 
nejvíc. Bez jakéhokoliv zaváhání okamžitě odpověděla, Maledivy, že tam je nádherný, klidný a jiný život. 
Velmi často o Maledivách mluvíme, bylo to něco tak jiného a úžasného a dopadlo to tak, že jsme si slíbili, 
že se tam určitě musíme ještě někdy vrátit…

Jsem si 100% jistá, že vykouzlíte úsměv na tváři těm, kteří Vás budou kontaktovat, stejně jako naší 
Jasmínce. Za což jsem Vám neskutečně vděčná. Byl pro mě neskutečně silný zážitek, když Vám, při Vašem 
odjezdu, řekla, že jste jí splnili přání a udělali ji šťastnou.

Náš nový člen rodiny je zhmotnění snu o pejskovi, který sice vznikl o něco dříve, než Fíla onemocněla, 
ale vysněný pejsek ji jako anděl strážný provázel po dobu celé léčby.

Kubík si přál velké LEGO, ze kterého měl ohromnou radost. Při skládání zapomněl na starosti a plně 
a zodpovědně se soustředil na stavebnici. Byl moc nadšený a my samozřejmě s ním, protože co je víc, 
než vidět své dítě spokojené?

Pro nás všechny to byl super čas, který jsme strávili hlavně pohromadě, mimo nemocnici a vlastně i bez 
strachu, co bude, jak bude. Měli jsme pocit, že je vše při starém, že si zase můžeme užít dovolenou, stejně 
jako před Mirečkovou nemocí. Myslím si, že v době nemoci je každý náznak normálnosti přínosem.

O projektu Zlatá rybka jsme se dozvěděli, až když dcera onemocněla, a vnímáme to jako úžasný projekt. 
Někdo si může říct, že materiální věci nebo splnění přání není důležité, že by se rodiče měli soustředit 
pouze na léčbu dítěte a jeho ochranu. Ale opravdu je moc důležité, aby bylo dítě v pohodě a šťastné, 
aby bylo motivované bojovat o svůj život a nevzdat to, protože za dobu léčby děti prožívají spoustu bolesti.
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Od toho, co během videohovoru Naty vyslovila své přání, jsme se těšili, až dojde k jeho splnění. Protože si 
Naty přála setkat se se svými oblíbenci, věděli jsme, že tím splní Rybka přání i nám jako rodičům, protože 
takové přání bychom Naty nejspíš nikdy splnit nedokázali.

Asi se to úplně nedá slovy popsat, ale naše nadšení ze všeho je obrovské a pociťujeme veliký vděk.

V tom těžkém čase, který jsme prožili, když jsme zjistili, že máme těžce nemocné dítě, je člověk rád 
za jakoukoli naději, za naději, že zase bude líp, že to nekončí. Zlatá rybka nám tuto naději dala, 
pro Adámka to bylo super, měl se na co těšit.

Ano, vyplnění přání ji udělalo šťastnou, tím, že si Olinka přála věc (bazén), tak si ho může užívat znovu 
a znovu a radovat se v něm. Radost ze splnění přání měl i její brácha. Nám dělá radost vidět, že se spolu 
smějí a dovádějí a Olinka snad trochu zapomene, co si prožila.

Veškerý kontakt s Vámi, ať už osobní, telefonický či přes email, byl vždy srdečný, milý a lidský, příjemný. 
Zůstaňte takoví, jací jste, protože jste skvělí a my si Vás a Vaší práce velmi vážíme.

*Jména byla záměrně změněna z důvodu ochrany soukromí



Statistické údaje 2022
Za rok 2022 jsme přijali celkem 244 přihlášek, z toho od 53 % chlapců a 47 % dívek. 
Přibližně 12 % přihlášených dětí nesplňovalo potřebná kritéria, nejčastěji z důvodu méně 
závažné diagnózy.

Rozložení jednotlivých diagnóz bylo podobné jako v předešlých letech. Mírně vzrostlo 
zastoupení kategorie „jiná onemocnění“, z 27 % na 32 %. Nárůst byl způsoben vyšším 
počtem (do této kategorie jsou řazeny) kardiologických diagnóz. Děti s onkologickým 
onemocněním jsou stále nejpočetnější skupinou, v jejím zastoupení však došlo k poklesu 
z 62 % na 57 %. Děti se selháním orgánů tvořily 5 % ze všech přihlášených a děti s cystickou 
fibrózou 4 %. K poklesu z 5 % na 2 % došlo u skupiny svalových dystrofií a spinálních 
muskulárních atrofií.

Z hlediska věkového složení přihlášených dětí jsou nejvíce zastoupenými skupinami 
děti ve věku 11–14 let (30 %) a 15–18 let (27 %). K poklesu procentuálního zastoupení 
přihlášených dětí došlo u věkové kategorie 4–6 let (z 24 % na 16 %). Svůj podíl na tom mělo 
zejména zvýšení spodní věkové hranice pro odeslání přihlášky do Zlaté rybky – od jara 2022 
začíná na 5 letech věku (místo dřívějších 3 let).

Zlatá rybka splnila v tomto roce 219 přání, což v průměru znamená více než čtyři 
přání týdně. V porovnání s rokem 2021 to znamenalo nárůst o 21 %. Bohužel, čtyřem 
přihlášeným dětem Zlatá rybka přání splnit nestihla.

K mírné změně došlo u procentuálního zastoupení jednotlivých kategorií vyslovených přání. 
Nárůst oproti minulému roku zaznamenala zážitková přání, z 28 % v roce 2021 na 30 % 
v tomto roce, a naopak pokles se projevil v kategorii přání „Přeji si mít“ – ze 64 % (2021) 
na 61 %.

244 přihlášek, 
53 % chlapců a 47 % dívek, 
57 % dětí s onkologickým 

onemocněním

219 splněných přání; 
38 % zážitková přání
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V roce 2022 jsme se (v průměru) každých 15 hodin setkali se snílky a jejich 
rodinami. Z toho proběhlo 9 % setkání on-line (minulý rok to bylo 27 %).

Každých 36 hodin k nám dorazila jedna přihláška a každých 40 hodin se splnilo 
jedno veliké přání.

Rozdělení snílků podle pohlaví 
(přihlášky přijaté 2022)

Rozdělení snílků podle diagnózy 
(přihlášky přijaté 2022)
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8 %

1 %

61 %

Přeji si mít

Přeji si zažít

Přeji si setkat se

Přeji si pro někoho jiného

Přeji si být jako

57 %32 %

5 %
2 %4 %

Onkologická onemocnění

Jiná onemocnění

Orgánová selhání

CF

SMA/SMD

Zastoupení kategorií vyslovených přání (přání vyslovená 2022)

Počet vyslovených přání celkem 218

Chlapci
129

Dívky
115

Vývoj zastoupení kategorií vyslovených přání (2015–2022)
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Finanční zpráva
Zlatá rybka byla od svého vzniku v roce 2015 financována výhradně svými zakladateli.

V roce 2022 došlo k zásadní změně, a to otevření se podpoře od dalších subjektů a dárců.

Organizace přijala finanční dary od Ondřeje Vlčka 20 000 tis. Kč, Nadace rodiny 
Vlčkových 11 000 tis. Kč, od společnosti Deloitte Audit, s.r.o., ve výši 48 400 Kč a další dary 
od soukromých osob v celkové výši 148 tis. Kč.

Materiální dary poskytli: Alza.cz, a.s. – 291 044,11 Kč (elektronika), AKRA broker, s.r.o. – 
31 749 Kč (pronájem vozu), CEHA TRADING, spol. s r.o. – 34 500 Kč (zastřešení dětského 
zahradního domečku).

Významnými faktory ovlivňujícími hospodaření v roce 2022 byly: poskytnuté slevy od 
dodavatelů (celkem cca 700 tis. Kč), služby poskytnuté pro bono (právní služby, grafické 
služby a překlady), a značně vzrostl též podíl činností zajišťovaných dobrovolníky. 
Celkem tak bylo věnováno 694 hodin času.

Náklady roku 2022 dosáhly celkové výše 26 420 tis. Kč.

Do roku 2023 bylo na účtech převedeno celkem 9 377 tis. Kč.

V roce 2022 dosáhly správní náklady 19,6 % celkových nákladů, 
což je oproti roku 2021 nárůst o 0,6 procent.

Členům správní rady nebyly v roce 2022 vyplaceny 
žádné odměny.

Audit
Uvedené finanční údaje 
představují pouze vybrané 
údaje z účetní závěrky 
organizace. Kompletní účetní 
závěrka je uložena v sídle 
organizace a je zveřejněna 
ve Sbírce listin rejstříkového 
soudu. K účetní závěrce byla 
dne 30. června 2023 vydána 
auditorskou společností 
Deloitte Audit, s. r. o., 
zpráva auditora s výrokem 
bez výhrad. Děkujeme 
společnosti Deloitte  
Audit, s. r. o., za provedení 
auditu pro bono.
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Stehlíková Olina

Stiebling Karel Andreas

Šemberová Holubová Jana

Šlehuber Martin

Turková Adéla

Vacek Vlastimil

Vančát Vojtěch

Vavruška Jakub

Viková Lenka

Vokál Ondřej

Zavadilová Jolana

AISIS z. ú.

Allianz pojišťovna, a.s.

APPAREL BOX, s.r.o.

Ateliér MOMO

CK Canaria Travel CZ, s.r.o.

CeWe Color, a.s.

CYKLO & SKI ADAM

DER Touristik CZ, a.s.

Kawaii Production, s.r.o.

KRÁLOVSKÁ ČOKOLÁDA, s.r.o.

Kristián spol s.r.o.

Letiště Praha, a.s.

Magistrát hl. m. Prahy

PRINCO International, spol. s r.o.

PROMEDICA PRAHA GROUP, a.s.

Ruční papírna Velké Losiny, a.s.

SÍTODÍLNA, s.r.o.

SONNENTOR, s.r.o.

STUDIO UP!

Vinograf

Poděkování lidem a organizacím

Poděkovaní za podporu a spolupráci patří těmto jednotlivcům 
a společnostem:
Za dlouholetou a velmi významnou podporu formou pro bono služeb děkujeme Advokátní kanceláři Slaninová/Vokál. 

Děkujeme také společnosti Deloitte Audit, s.r.o., za audit organizace bez nároku na finanční odměnu. Naše velké díky patří 

také společnostem Alza.cz, a.s., a cestovní kanceláři FISCHER, a.s. 

Adam David

Balcar Martin

Bárta Jan

Batal David

Bauerová Eliška

Bojčevová Nikola

Breitkopfová Lenka

Bureš Olda

Burešová Jana

Čech Pavel

Čepický Mirek

Dvořák Václav

Erben Dan

Ferentsovichova Olesia

Fiala Josef

Gajdošová Petra

Hanuš Pavel

Holna Věra Kateřina

Holubová Krajcová Lucie

Horáček Oldřich

Horešovský Jan

Horn David

Hušbauer Josef

Chromková Marie

Ježková Kateřina

Jupová Martina

Karnet Adam

Kleinová Kokešová Gražina

Krotilová Ivana

Kučerová Petra

Langrová Jana

Machálek Petr

Mrákava Vlastimil

Novotná Michaela

Novotná Romana

Pavelka Gustav

Perná Zuzana

Pešková Jana

Plak Libor

Pospíšil Jan

Pršalová Věra

Přebinda Pavel

Říha Martin

Slámová Ivona

Slaninová Martina

Za spolupráci při splnění konkrétního přání děkujeme:
Adámková Jaroslava – Chovatelská stanice Amazing Tigers

Ambróz Alexandr – eSuba

Augustinová Jana – Kočičí kavárna, Plzeň

Bělocká Eva – dobrovolník

Bortlová Kateřina – manažerka Entrée Restaurant

Brychtová Alena – Jindřichohradecké místní dráhy, a.s.

Burdová Tereza – manažerka Mirai

Bylinský Vladimír – Svět vláčků, s.r.o.

Cibulka Pavel – parkourová hala In Motion Academy

Čajánek Jan – Jindřichohradecké místní dráhy, a.s.

Červinka Jan – CEHA Trading, s.r.o.

Deuters Stephen – manažer Johnnyho Deppa

Dominik Tomáš – dobrovolník

Drahovzal Lukáš – Akumo.cz

Erdenebat Temuulen – dobrovolník

Ferkl Tomáš – Mattoni

Fiala Roman – MTBshop.cz

Gális Martin – Cirkulární dílna HYB4

Gášek Miroslav – Mattoni 1873

Grala-Bednárčik Jolanta – LOT Polish Airlines
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Naše velké díky patří také těmto slavným lidem, kteří splnili dětem 
jejich vysněná přání:
Babica Jiří – kuchař

Corrons „Fox Jay“ Viktor – youtuber, parkourista

Česká mužská basketbalová reprezentace

Čuba Albert – herec, Tři tygři

Depp Johnny – herec

Ferro Robin – herec, Tři tygři

Forejt Přemek – kuchař

Janeček „Skailer“ Richard – youtuber

Kovářová „Terysa“ Tereza – youtuberka

Kozub Štěpán – herec, Tři tygři

Kryštof – kapela

Kuluris Nikos Petros – saxofonista

Lollipopz – kapela

MIRAI – kapela

Polák Vladimír – herec, Tři tygři

Povoroznyk „Tary“ Taras – youtuber, parkourista

Sapík Jaroslav – kuchař

Slza – kapela

Velice si vážíme finanční podpory od organizací i jednotlivců:
Akra Broker, s.r.o.

Bohemian Taboo, s.r.o.

Friedrichová Adéla a zaměstnanci Domova u Agáty

Ježek Olin

Kaločová Anna

Ledecká Denisa

Maule Jiří

Nadace rodiny Vlčkových

Perso International, s.r.o.

RB Associates, s.r.o.

Rejzek Michal

Vlček Ondřej

členové Young Presidents' Organization

Zebra Technologies CZ

Hasičský záchranný sbor Jihomoravského kraje

Hess Jan – Pension Zum Sepp

Hochmanová Michaela – LOT Polish Airlines

Holmes Nathan – manažer Johnnyho Deppa

Horák Jan – dobrovolník

Chmelová Barbora – dobrovolnice

Jochymková Marika – Chovatelská stanice Z Oderských skal

Karas Daniel – PEDANT, spol. s r.o.

Kmeťo Robert – Oktagon MMA

Kodrasová Ivana – Pražská jezdecká stáj Dolní Chabry

Kopalová Olga – Šenýr Bijoux, s.r.o.

Kopečný Zdeněk – Právnická fakulta UPOL

Korytářová Irena – Státní léčebné lázně Janské Lázně

Kosina Martin – AKRA broker s.r.o.

Kovářová Denisa – maminka a manažerka Terysy

Kulhánek Michal – KV Arena, s.r.o.

Kupková Tatiana – Cirkulární dílna HYB4

Kusá Veronika – Divadlo Mír

Lukáč Michal – Adobe Systems

Marek Tomáš – Dalien-mont, s.r.o.

Mašek Jan – Red Button

Mejsnar Pavel – SCOTT

Novotná Ivana – dobrovolnice

Papírníková Barbora – manažerka Sebastian, Slza

Petr Pošic – LIVER MUSIC, s.r.o.

Podhráská Václava – Zoo Praha

Pospíšilová Hana – dobrovolnice

Prošek David – Letiště Praha, a.s.

Risrič Aleksandar – Prusa Research, a.s.

Rodinné a pohybové centrum Pražačka

Rusnáková Anna – Chovatelka

Sandoval Montero Ana – Fundación Real Madrid

Srovnalová Monika – Svatební a módní ateliér

Svoboda Tomáš – Aqualand Moravia

Šínová Renata – Právnická fakulta UPOL

Šob Michael  

– manažer české mužské basketbalové reprezentace

Šragová Martina – DOKOV, spol. s r. o.

Švarc Jan – ZooDecor, s.r.o.

Topič Karel – Cestovní kancelář Viva Travel

Trnečka Michal – Prusa Research, a.s.

Tyl Jiří – Prusa Research, a.s.

Vaďurová Irena – Simulační centrum Masarykovy univerzity

Vaja Jan – KV Arena, s.r.o.

Viková Denisa – SK Slavia Praha

Zollman Petr – Smartwings, a.s.
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Za materiální podporu děkujeme:
Alza.cz, a.s.

CEHA Trading, s.r.o.

CYKLO & SKI ADAM

Gizmania, s.r.o.

KRÁLOVSKÁ ČOKOLÁDA, s.r.o.

Prusa Research, a.s.

Vinograf

Velké díky za spolupráci od nás také putuje k neziskovým organi-
zacím, institucím a společnostem organizujícím odborné akce:
Ahou Public Relations, s. r. o.

Centrum paliativní péče, z. ú.

Centrum provázení

Cesta domů, z. ú.

Česká asociace pro vzácná onemocnění, z. s.

Česká společnost paliativní medicíny ČLS JEP

DEBRA ČR, z. ú.

Dům pro Julii, z. ú.

Energeia, o. p. s.

HAE Junior, z. s.

HAIMA CZ, z. s.

Hospic sv. Štěpána, z. s.

Institut Pallium, z. ú.

Klub nemocných cystickou fibrózou, z. s.

Kolpingova rodina Smečno

Ledax, o. p. s.

Metoděj, z. s.

MH Consulting, s. r. o.

Mobilní hospic – Masarykova nemocnice Ústí n. Lab.

Mobilní hospic Nejste sami, z. ú.

Mobilní hospic Ondrášek, o. p. s.

Nadace Dobrý anděl

Nadace rodiny Vlčkových

Nadační fond Klíček

Nadační fond dětské onkologie Krtek

Nadační fond Pink Bubble

Nadační fond Radost dětem

Nadační fond Šance onkoláčkům

PAHOP, Zdravotní ústav paliativní a hospicové péče, z. ú.

Parent Project, z. s.

Patron dětí, z. ú.

Sanatoria Klimkovice

Sdružení rodičů onkologicky léčených dětí ONKASMÁci, z. s.

Sekce dětské paliativní péče ČSPM ČSL JEP 

Společnost pro mukopolysacharidozu

Šafrán dětem, o. p. s.

Zdravotní klaun, o. p. s.

ZŠ a MŠ při FN Motol

Poděkování patří také našim ambasadorům:
Bc. Broďáková Tereza – Centrum provázení FN Ostrava

Bc. Dvořáková Martina, MBA – Klinika dětské neurologie FN Brno

MUDr. Hanáková Petra – Klinika dětské neurologie FN Brno

Mgr. Hložánková Marcela – Klinika dětské neurologie FN Motol

doc. MUDr. Klásková Eva, Ph.D. – Dětská kardiologie Dětské kliniky FN Olomouc

Bc. Kurtová Karin, DiS. – Oddělení dětské neurologie Neurologické kliniky FN Ostrava

MUDr. Kušniriková Zuzana – Oddělení dětské neurologie Neurologické kliniky FN Ostrava

Mgr. Kuzníková Iva, Ph.D. – Centrum provázení FN Ostrava

Mgr. Medková Pavla – Dětská hematologie a hematoonkologie Dětské kliniky FN Olomouc

Mgr. Muroňová Alžběta – Klinika dětské onkologie FN Brno

Mgr. Řezníčková Alice – Dětské kardiocentrum FN Motol

Mgr. Srbová Jana – Hemato-onkologické oddělení Dětské kliniky FN Plzeň

MUDr. Štěrbová Katalin – Klinika dětské neurologie FN Motol

MUDr. Timr Pavel – Oddělení Dětské hematoonkologie Nemocnice České Budějovice

Mgr. Trtílková Jana – Klinika dětské onkologie FN Brno
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Děkujeme také kolegům ze zahraničních organizací  
plnících přání:
Cook Jenny – Make-a-Wish International

Cuadrado Cristina – Fundación Pequeño Deseo

Gonnot Josiane – Asociacion Rêves

Magor-Gäbi Kristiina – Minu Unistuste Päev

Patzauer Éva – Csodalámpa Alapítvány

Patzauer Gábor – Csodalámpa Alapítvány

Pozo Cristina – Fundación Pequeño Deseo

Weag Lida – wünschdirwas e.V.
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Poděkování
„Tisíceré díky“… nabízí se napsat obzvláště v této jubilejní ročence.

Nechceme zůstat pouze u toho. Děkujeme vám všem společně, ale také každému individuálně 
a speciálně za ten kus zdroje, kterým jste se přidali a vytvořili společně se Zlatou rybkou velké 
věci.

Manželé Vlčkovi, vaše velkorysost a vizionářství jsou inspirací a živou vodou, díky které Rybka 
plave už tolik let. Děkujeme!

Všichni dárci, kteří jste přispěli financemi, materiálně, svojí službou a časem, děkujeme 
za pevný a spolehlivý základ pro plnění dětských snů.

Pro jistou plavbu Rybky je nesmírně důležitá podpora metodická, mentorská a expertní. 
Velmi si vážíme dlouhodobých velmi užitečných vztahů se správní radou a revizorkou. 
Děkujeme, Ireno Závadová, Ivano Plechatá a Martino Břeňová, za vaše přispění k růstu 
Zlaté rybky.

Zcela výjimečnou roli má v příběhu Rybky Gražina Kokešová Kleinová, která byla u počátků 
a stále ochotně a erudovaně pomáhá vzdělávat tým a rozvíjet proces plnění přání 
k maximálnímu užitku snílků. Gražino, děkujeme!

Lékaři, zdravotní sestry a vy všichni, kdo se v nemocnicích o závažně nemocné děti staráte, 
děkujeme vám za důvěru a za to, že jste nás přivzali k sobě na palubu. Děkujeme za váš čas 
a energii, kterou věnujete spolupráci na plnění přání.

Děkujeme i vám všem, naši milí supervizoři, koučové, lektoři a konzultanti. S vámi je naše 
plavba radostnější, jistější a snad i rychlejší.

Tím nejpodstatnějším je srdce Zlaté rybky, její tým. Lidé, kteří ráno vstanou a jdou vstříc 
dobrodružství hovorů se snílky a plnění jejich přání. Vyrovnávají se často se silnými prožitky, 
hledají cesty k uskutečnění nemožného. Nasazují vlastní kůži a spoustu energie, a přitom stále 
dbají na to, aby v roli, kterou jim Rybka přisoudila, pracovali profesionálně. Jsou empatičtí, 
zajímají se o osudy dětí a zároveň chápu své poslání jako díl v celé mozaice péče. Podporují se 
navzájem, spolupracují uvnitř týmu i s kolegy v jiných organizacích a dělají dobré jméno své 
Zlaté rybce.

Na splnění tisíce přání pracovaly už téměř tři desítky zaměstnanců. Děkujeme vám, kdo jste 
přišli, odvedli svůj díl práce a odešli možná si plnit svůj vlastní sen. Děkujeme všem vám, 
kdo v Rybce pracujete mnoho let, za odhodlání a velkou osobní angažovanost. A někdy 
i statečnost. Děkujeme i vám, kdo jste v Rybce teprve krátce. Těšíme se na další společný čas.

Karin Pospíšilová
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Epilog
Uplynulý rok se v Rybce opět nesl v akčním rychlém tempu. Bylo skvělé vidět, jak se 
dlouho odkládané zahraniční cesty (především kvůli covidové situaci nebo náročné léčbě) 
konečně mohly realizovat nebo alespoň konkrétně promýšlet. Také přicházely plánované 
i neplánované změny, rozvoj, rozšiřování týmu, nové situace i výzvy…

Každý den si uvědomuji, že naše kontakty se snílky a jejich rodinami nejsou jednostranné. 
Na první pohled se Rybka jeví být v roli čistě darujícího, zatímco snílci jsou ti přijímající. 
Avšak není tomu tak. Naše vztahy vnímám jako vyrovnané. Od snílků totiž dostáváme 
mnohé. Vážím si jejich upřímnosti a otevřenosti při setkáních, jejich touhy snít a sdílet 
s námi své niterné pocity a přání. Každé setkání se snílkem je jedinečné a obohacující. 
Snílci jsou pro nás obrovskou inspirací. Svou odvahou (snít) a trpělivostí, odhodláním, 
představivostí…

Do dalšího roku přeji Rybce, aby se i dál dokázala dívat na snílky otevřeně a vnímavě. 
Přeji dobrou plavbu a ( jak jinak) hodně splněných přání našim snílkům i nám všem. 
Rybko, děkuji, že můžu být Tvou součástí!

Zuzana Vaculíková
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